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PROTOKÓŁ Nr XVI/16 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 25 lutego 2016 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 18.20. 

 

Obecnych na Sesji – 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM. Powitał Dyrektor Miejskiej Biblioteki 

Publicznej Danutę Jarczewską, Burmistrza Miasta, pracowników UM, radnych 

oraz kamiennogórskie media. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

4. Informacja Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kamiennej Górze n/t bieżącej 

działalności i funkcjonowania jednostki. 

5. Wnioski i zapytania. 

6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady Miasta między Sesjami. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych 

przez Gminę Miejską Kamienna Góra oraz oddziałów przedszkolnych przy publicznych 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz innych publicznych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra, 

a także przyznania tym kryteriom ustalonej liczby punktów oraz określenia rodzajów 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra 

na 2016 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miasta 

Kamienna Góra oraz rozliczania kosztów podróży służbowych. 

13. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
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14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie Sesji. 

 

Radny B. Wągrowski zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu „Podjęcie 

uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miasta Kamienna Góra 

oraz rozliczania kosztów podróży służbowych”. 

Przewodniczący RM poddał w/w wniosek pod głosowanie, w wyniku którego RM 

jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” wyraziła zgodę na wycofanie punktu z porządku obrad. 

 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół Nr XV/2016 był wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do niego wniesiono uwagi ani zastrzeżenia 

i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag ani zastrzeżeń 

nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Informacja Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kamiennej Górze n/t 

bieżącej działalności i funkcjonowania jednostki 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawiła Dyrektor MBP Danuta Jarczewska – zał. 

Nr 2 do protokołu. 

 

Radny B. Wągrowski zapytał, czy kwota 1800 zł za kod dostępu do Dolnośląskiego Zasobu 

Bibliotecznego jest opłatą za abonament dla jednego czytelnika, czy dla wszystkich razem? 

 

Dyrektor MBP odpowiedziała, że jest to roczna opłata za dostęp dla wszystkich uczestników. 

Kod dostanie biblioteka i dalej udostępni go czytelnikom na ich kartach. 

 

Radna I. Plata zapytała, od kiedy planowana jest akcja dostarczania książek do domu osobom 

chorym i niepełnosprawnym? 

 

Dyrektor MBP wyjaśniła, że obecnie ogłoszono nabór wolontariuszy i ma nadzieję, że akcja 

ruszy najpóźniej od kwietnia. Informacja ta będzie mieszkańcom przekazana za pomocą 

miejskich mediów i Internetu. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, jaki pomysł burmistrza miała Dyrektor na myśli mówiąc 

o poprawie funkcjonowania biblioteki oraz czy w dzisiejszych czasach Internet nie wypiera 

książki (dyrektor powiedziała, że od paru lat nie spada liczba czytelników biblioteki)? 

 

Dyrektor MBP odpowiedziała, że Internet zdecydowanie wyparł książkę, a zestawione zostały 

ze sobą dane o czytelnikach z dwóch ostatnich lat i one są do siebie zbliżone (w latach 

poprzednich liczba czytelników była dużo większa). 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy przepisy prawa zabraniają połączenia biblioteki z centrum 

kultury, na co Dyrektor MBP odpowiedziała przecząco. 

 

Radny Z. Nagórny zapytał, czy biblioteka może i czy korzystała ze środków unijnych? 
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Dyrektor MBP wyjaśniła, że aplikowano do programu KRASZEWSKI oraz w ramach nowego 

rozdania do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

 

Radna I. Szczerbaty zapytała, z jakiego powodu biblioteka nie otrzymała środków z programu 

KRASZEWSKI? 

 

Dyrektor MBP odpowiedziała, że do chwili obecnej nie wpłynęła oficjalna informacja o 

przyczynach odrzucenia wniosku, ale wystosuje pismo z prośbą o jej przedstawienie, aby nie 

popełnić błędu przy kolejnym naborze. Z wiedzy jaką posiada Dyrektor wynika, że na 

załączonym egzemplarzu wpisu do rejestru jednostek instytucji kultury nie było pieczątki „za 

zgodność z oryginałem”. 

 

Radna C. Róg odniosła się do kwestii łączenia bibliotek z centrami kultury i wyjaśniła, 

że zgodnie z ustawą wymagana jest zgoda Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

Miasto wystąpiło o taką zgodę przy rozpoczętej procedurze połączenia Miejskiej Biblioteki 

Publicznej i Centrum Kultury w Kamiennej Górze, ale jej nie uzyskało ze względu na stan 

biblioteki. 

 

Dyrektor MBP wyjaśniła, że Ministerstwo daje zgodę na takie połączenie, ale wymaga też 

spełnienia pewnych warunków, m.in. głównym względem nie mogą być finanse, ale poprawa 

jakości pracy. 

 

Radny J. Chodasewicz ponownie zapytał o pomysł jaki ma BM na poprawę pracy biblioteki? 

 

Dyrektor MBP wyjaśniła, że chodzi o przeniesienie biblioteki do budynku Centrum Kultury, 

co poprawiłoby warunki pracy biblioteki oraz dało większą przestrzeń. 

 

BM dodał, że pomysł ten jest wynikiem rozmów z radnymi podczas Komisji RM. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy przeniesienie jest planowane po remoncie i dokładnie 

w które miejsce? 

 

Dyrektor MBP odpowiedziała, że remont budynku musi być wykonany w pierwszej 

kolejności, a mowa jest o dotychczasowej sali wesel. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy tam jest większa powierzchnia od dotychczasowego 

pomieszczenia, na co Dyrektor MBP odpowiedziała twierdząco. Dodała, że wymaga ono 

remontu i znacznych nakładów finansowych, ale pracownicy biblioteki są gotowi do pomocy. 

 

 

Ad. 5. Wnioski i zapytania 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Pytanie, czy miasto jest przygotowane organizacyjnie do wdrożenia Programu 500+ 

i czy pojawiają się jakieś trudności w tym temacie? 

2. Pytanie o efekty rozmów w sprawie budowy drogi S3 przebiegającej przez nasz region? 

3. Pytanie, czy podpisana umowa partnerska z Dvur Kralove dotyczyć będzie 

ewentualnych miejsc pracy dla naszych mieszkańców w Republice Czeskiej? 

4. Pytanie, czy wyłoniono już oferenta do obsługi strefy płatnego parkowania w mieście? 
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5. Pytanie na jakim etapie jest udostępnienie dla pieszych mostu łączącego ul. Spacerową 

z ul. Papieża Jana Pawła II? Ludzie starsi skarżą się na utrudnione przejście do 

przychodni. 

 

Radny Andrzej Jasiński: 

1. Pytanie, na jakim etapie jest wspólny projekt polsko-czeski, w ramach którego 

remontowana będzie ul. Parkowa? 

2. Pytanie, czy istnieją umowy pomiędzy dostarczycielami usług Internetowych 

i kablowych a wspólnotami, bądź innymi właścicielami na eksploatację budynku? – 

pytanie dotyczy kwestii nieestetycznego okablowania budynków, o czym radny mówił 

podczas poprzedniej Sesji. 

 

Radny Marek Białecki: 

1. Prośba o przyspieszenie likwidacji torów na ul. Jeleniogórskiej i ul. Lubawskiej. 

2. Prośba o montaż lustra przy wyjeździe z ul. Mostowej, gdyż przy skręcie w lewo jest 

bardzo ograniczona widoczność. 

 

Radna Regina Komorowska: 

1. Interpelacja: zgodnie z art. 12 ust. 4 ustawy z dnia 26 października 1982 r. 

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz. U. z 2015 r. 

poz. 1286 z późn. zm.) liczba punktów sprzedaży, o którym mowa w ust. 1 oraz 

usytuowanie miejsc sprzedaży, podawania  i spożywania napojów alkoholowych 

powinny być dostosowane do potrzeb ograniczenia dostępności alkoholu określonych 

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Stwierdzenie potrzeby ograniczenia dostępności alkoholu wymaga przeprowadzenia 

rzetelnej diagnozy problemów alkoholowych oraz stałego ich monitorowania. Proszę 

o udzielenie informacji, kiedy będzie wykonana diagnoza dla miasta Kamienna Góra, 

a wynik prawidłowo przeprowadzonej diagnozy, oparty na zebranych 

i przeanalizowanych badaniach problemów alkoholowych zostanie umieszczonych 

w GPPiRPA, a na tej podstawie ustalony zostanie limit punktów sprzedaży (w drodze 

uchwały Rady Gminy)? 

2. Interpelacja: obecnie w Aglomeracji Wałbrzyskiej trwają prace nad pozyskaniem 

środków pieniężnych na rewitalizację budynków. Podstawą działania w tym zakresie 

dla gmin jest program rewitalizacji, który powinien zostać opracowany w ścisłej 

współpracy władz samorządowych, mieszkańców, organizacji pozarządowych 

i przedsiębiorców. Również miasto Kamienna Góra ma obszary, które wymagają ich 

rewitalizacji. Dlatego też zwracam się z prośbą o przystąpienie  do procesu opracowania 

lokalnego programu rewitalizacji, co pozwoli na koordynację działań w tym zakresie. 

Proponuję, utworzenia Komitetu Rewitalizacji, który będzie formą dialogu dla 

zainteresowanych tym tematem i składać się będzie z przedstawicieli lokalnej 

społeczności. Proces wydatkowania pieniędzy ruszy w 2016 roku. Proszę również 

o dostarczenie obecnie obowiązujących dokumentów, które dotyczą działań 

podejmowanych w Kamiennej Górze związanych z rewitalizacją. 

 

Radna Celina Róg: 

1. Pytanie, czy były lub będą zlecane pomiary stężenia zanieczyszczania powietrza 

w mieście, gdyż u schyłku sezonu grzewczego odczuwalne jest mocne 

zanieczyszczenie? 

2. Uwaga, że w mieście jest bardzo brudno, zwłaszcza wskutek odchodów zwierzęcych 

i należy zająć się tym tematem. 
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Radna Irena Plata: 

1. Prośba o monit w sprawie wywieszenia rozkładów jazdy na nowych wiatach 

przystankowych. 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Wniosek o wprowadzenie Miejskiego Programu Kamiennogórzanin 50+, 

który skierowany byłby do mieszkańców, którzy ukończyli 50 lat i zameldowani są 

w Kamiennej Górze na stałe lub czasowo. Uczestnictwo w programie nie zależałoby od 

sytuacji materialnej osoby, ani od ich stanu cywilnego, a celem programu byłaby 

aktywizacja osób po ukończeniu tego wieku, rozwój ich umiejętności, ukazanie różnych 

form spędzania wolnego czasu, a przede wszystkim zachęta do korzystania z usług 

lokalnych przedsiębiorców, którzy byliby partnerami programu. Zdaniem radnej 

pobudziłoby to lokalny rynek i związało mieszkańców z lokalnym biznesem, a tego 

oczekują od władz miasta miejscy przedsiębiorcy (głównie skupieniu wokół rynku). 

Program polegałby na możliwości korzystania na preferencyjnych warunkach 

np. z basenu, czy z odpłatnych imprez organizowanych przez jednostki podległe miastu, 

a także z możliwości uzyskania rabatu przy zakupie towarów i usług oferowanych przez 

lokalne firmy. Do programu, oprócz jednostek miejskich, należałoby pozyskać 

partnerów prywatnych i razem z nimi opracować katalog korzyści jakie dawałoby 

uczestnictwo w programie. Osoba uprawniona otrzymywałaby kartę wg przyjętego 

wzoru i byłaby ona ważna na okres jednego roku z możliwością automatycznego 

przedłużenia na rok kolejny. Osoby chcące skorzystać z oferty wypełniałyby wniosek 

o uczestnictwo w programie. Program ten w przyszłości mógłby rozszerzyć 

uprawnienia o wnuki osób uczestniczących, a tym samym kompleksowo wspomóc 

rodziny. 

 

Radny Wiesław Sobiechowski:  

1. Pytanie, czy poczynione zostały jakieś działania w celu  remontu łącznika ul. Księcia 

Bolka I z ul. Wałbrzyską? Zdaniem radnego zadanie to należy połączyć z wykonaniem 

parkingu przy cmentarzu od strony ul. Wałbrzyskiej. 

2. Pytanie, kiedy wyremontowana zostanie ul. Ptasia? 

3. Prośba o remont odcinka drogi ul. Legnickiej (od drogi głównej do byłego hotelu 

Pan Tadeusz). Ok. 20 lat temu mieszkańcy we własnym zakresie i na własny koszt 

wyłożyli ten podjazd płytami betonowymi, ale teraz one są już popękane i wystają 

z ziemi pręty. 

 

Radny Z. Nagórny zapytał radną V. Majak o źródło finansowania Programu 

Kamiennogórzanin 50+? 

 

Radna V. Majak wskazała na konieczność pozyskania partnerów lokalnych i z nimi ustalić 

zasady funkcjonowania programu oraz jego współfinansowania. Również dla wydruku karty 

uczestnictwa w programie należy pozyskać partnera, np. jakąś drukarnię (produkcja tylko 

pierwszej karty, a w następnych latach jej automatyczne przedłużanie). Ideą programu jest 

korzystanie z lokalnych usług, a zatem odbiorcy i tak pozostawią pieniądze u partnerów 

programu, czyli lokalnych przedsiębiorców. 

 

Radna Celina Róg: 

1. Prośba o utwardzenie przejścia do cmentarza komunalnego od ul. Wałbrzyskiej, 

gdyż po opadach deszczu bądź roztopach jest tam istne bagno i nie da się przejść. 
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Radna Danuta Kurnyta: 

1. Prośba o interwencję w sprawie postawionego zakazu wjazdu na parkingu przy 

markecie Kaufland, który uniemożliwia zaparkowanie aut dla użytkowników 

miejskiego basenu bezpośrednio przy obiekcie. Ideą tego parkingu było odciążenie 

ul. Fabrycznej z parkujących niezgodnie z przepisami aut, co w obecnej sytuacji nie ma 

miejsca. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Uznanie dla radnych R. Komorowskiej i V. Majak za przygotowanie interpelacji i ich 

obszerne uzasadnienie. 

2. Pytanie, jak wyglądają przygotowania do wdrożenia programu 500+? 

3. Pytanie, ile dzieci obejmie program 500+? 

4. Pytanie, jakie będą koszty obsługi programu 500+ po stronie samorządu? 

5. Pytanie, ile zarabia nowy Prezes Sp. Mieszkaniowej? 

6. Pytanie, jakie konkretne zadania postawił BM przed nowym Prezesem 

Sp. Mieszkaniowej do wykonania? 

7. Pytanie, czy w celu ograniczenia wydatków i wyeliminowania podejrzeń 

o niegospodarność Sp. Mieszkaniowa  będzie zobowiązana do ogłaszania przetargów 

na wybór wykonawców usług i dostawców materiałów? 

8. Pytanie, ile w tym roku miasto chce wydać na Bitwę Czołgów? 

9. Pytanie, co konkretnie miasto dostawnie za kwotę przekazaną na Bitwę Czołgów? 

10. Pytanie, miasto zagwarantowało sobie wpływ na scenariusz majowej imprezy? 

11. Pytanie, czy operator podziemi ARADO i organizator Bitwy Czołgów zapewnia relację 

z tego wydarzenia w telewizjach o zasięgu krajowym? 

 

Radny B. Wągrowski zapytał radnego J. Chodasewicza o Jego zarobki jako Prezesa spółki 

prawa handlowego i wyraził zdanie, że takie zarobki zarówno Jego jak i Prezesa 

Sp. Mieszkaniowej podlegają tajemnicy. 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że występuje zasadnicza różnica między tymi spółkami, 

gdyż Sp. Mieszkaniowa jest spółka miejską, a zarobki jej prezesa sa jawne i będą udostępnione 

w BIP. Wg Niego radny B. Wągrowski już dawno takie informacje powinien posiadać. 

 

Radny B. Wągrowski nadal podkreślał, że obydwie są spółkami prawa handlowego i 

obowiązują je takie same przepisy, a wynagrodzenie prezesów jest tajemnicą. 

 

Przewodniczący RM przerwał dyskusję w tej spawie. 

 

Radna R. Komorowska: 

1. Prośba o interwencję w sprawie nieświecących lamp na ul. Fabrycznej. 

2. Pytanie, czy Gmina Miejska złożyła wniosek związany z poprawą jakości powietrza w 

ramach programów z NFOŚiGW? 

 

Radny Z. Nagórny zauważył, że w tym punkcie porządku obrad powinny padać krótkie 

i rzeczowe wnioski i zapytania, a wszelkie dyskusje powinny się toczyć w „sprawach różnych”. 

 

Przewodniczący RM powiedział, że wielokrotnie to podkreślał i zwracał radnym uwagę. 
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Ad. 6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 

 

BM przedstawił informację w powyższej sprawie – zał. Nr 3 do protokołu. Odpowiedział 

ponadto na wnioski i zapytania radnych z poprzednich Sesji (17.12.2015 r. i 28.01.2016 r.), tj.: 

 

Radnym: I. Placie, R. Ostrowskiemu, T. Baćce, A. Jasińskiemu, M. Białeckiemu: 

- prośba o wzmożone patrole policyjne lub radar na ulicy Jeleniogórskiej – zawiadomiona 

została Policja i rozważane jest złożenie wniosku do GDDKiA, 

-  prośba o ustawienie skrzynki pocztowej na ul. Śląskiej i J. Słowackiego- otrzymaliśmy 

negatywną odpowiedź z Poczty ze wskazaniem na względy ekonomiczne, 

- prośba o montaż kamery na cmentarzu komunalnym – temat w planach , 

- prośba o zagospodarowanie podwórek przy ul. R. Traugutta, Piastowskiej i M. Skłodowskiej-

Curie – chcemy zrealizować to zadanie razem ze wspólnotami, 

- prośba o interwencję w sprawie nieświecącej latarni na skrzyżowaniu ul. L. Waryńskiego 

z ul. Lubawską – BM otrzymał informację, że latarnia została naprawiona, 

- prośba o interwencję w sprawie okablowania budynków, które psują wizerunek – 

Sp. Mieszkaniowa przeprowadzi inwentaryzację budynków i wówczas będą podejmowane 

działania w tym temacie, 

- prośba o uzupełnienie ubytków w drodze na ul. Ściegiennego – temat przyjęty do realizacji, 

- prośba o interwencję w sprawie nieświecących lamp pomiędzy ul. Spacerową, 

a Pl. Grunwaldzkim – temat przekazany do Tauronu, 

- prośba o interwencję w sprawie ubytku w chodniku pomiędzy ul. Spacerową, 

a Pl. Grunwaldzkim – temat przekazany do właściciela, czyli powiatu, 

- prośba o wystąpienie do PGNiG o uruchomieniu raz w tygodniu dyżuru na ul. Nowej – spółka 

gazowa negatywnie zaopiniowała prośbę, 

- prośba o poruszenie tematu zagospodarowania budynku przy ul. Armii Ludowej  na 

najbliższym Konwencie Wójtów i Burmistrzów – temat został przedstawiony, ale nie są Oni 

zainteresowani wspólnym działaniem w tej sprawie, 

- prośba o uprzątnięcie terenu przy moście pomiędzy ul. Spacerową a ul. Papieża Jana Pawła II 

– BM otrzymał informację, że teren został uporządkowany, a sam dojazd nie jest nasz, czyli 

nie możemy go wyremontować z własnych środków. 

 

Radnemu W. Sobiechowskiemu: 

- prośba o interwencję w sprawie budynków przy Pl. Wolności 7 i 8 - są to budynki 

wspólnotowe i decyzje tam muszą zapadać jednomyślnie; to wspólnoty wspólnie z zarządcą 

rozwiązują takie sprawy, a nie burmistrz czy radny; wspólnota z Pl. Wolności 7 miała zebranie 

w dniu 5.01.2016 r., ale nie przyniosło ono efektu, gdyż poza przedstawicielem urzędu był tylko 

jeden właściciel; kolejne spotkanie ma się odbyć 26.02.2016 r.; z kolei na zebraniu wspólnoty 

przy Pl. Wolności 8 ma być rozpatrywana sprawa gzymsów. 

 

Radnym C. Róg i A. Jasińskiemu: 

- prośba o poinformowanie wspólnot mieszkaniowych o możliwości ubiegania się o środki 

unijne na termomodernizację budynków - w trakcie zebrań wspólnot będą przedstawiane 

szczegółowe informacje. Nowy prezes również mocno angażuje się w te działania i chce być 

obecny na większości zebraniach. Odbywają się już pierwsze spotkania na prośbę wspólnot 

w tym temacie. Powstanie też nowa strona internetowa spółki, gdzie będzie można znaleźć 

informacje.  

- pytanie, co z komunikacją miejską – czy ona istnieje - ona istnieje w ramach normalnej 

komunikacji autobusowej świadczonej przez PKS i chodzi głównie o skomunikowanie 

os. Antonówki i ul. Jeleniogórskiej z centrum; bardziej miejska to ona będzie po wdrożeniu 
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planu komunikacji na terenie miasta i powiatu w roku 2017 – tym.  Pracuje nad tym PKS i my 

zresztą też. Na bieżąco będziemy usprawniać istniejące połączenia na terenie miasta. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi:  

1. Za utrzymanie zimowe odpowiadają Zarządcy dróg i chodników, tj. GDDKiA oddział 

we Wrocławiu – za drogi krajowe, Zarząd Województwa Dolnośląskiego – za drogi 

wojewódzkie, Zarząd Powiatu Kamiennogórskiego – za drogi i chodniki powiatowe, 

Burmistrz Miasta – za pozostałe drogi miejskie, a w jego imieniu SM). Ponadto 

właściciele nieruchomości mają obowiązek zapewnienia utrzymania czystości 

i porządku na chodnikach położonych wzdłuż ich nieruchomości. W dniu 

25 stycznia 2016 r. służby Spółki Mieszkaniowej posypywały tereny objęte umową 

o zarządzanie, w tym również chodniki. W przyszłości proszę podawać miejsca gdzie 

brak było reakcji, dzięki czemu będzie można ustalić odpowiedzialnego za taki stan 

rzeczy. 

2. Nie są prowadzone prace w celu wdrożenia w mieście programów ekologicznych, 

bowiem w celu likwidacji niskiej emisji będziemy sięgać po środki w ramach ZIT AW 

(temu właśnie służył dotychczasowy program KAWKA). Program Prosument dotyczy 

mikroinstalacji OZE instalowanych głównie w domach jednorodzinnych i budynkach 

wspólnotowych (chodzi tu głównie o niskooprocentowane pożyczki). Na dziś nie 

zamierzamy z tego skorzystać. 

3. Istnieje ryzyko, że w roku 2016/2017 będzie bardzo mała ilość uczniów w klasach 

pierwszych, co może spowodować również zmniejszenie subwencji (nawet do 

800 tys. zł). Niestety mogą pojawić się zwolnienia nauczycieli, ale sytuacja jest 

dynamiczna i miejmy nadzieję, że się jakoś poukłada. Dane na ten temat zaczynają 

dopiero spływać, gdyż rodzice sześciolatków do końca marca mają czas na decyzję 

w sprawie dalszej edukacji ich dzieci.  

4. Nigdy nie mówiłem, że w styczniu bądź lutym będziemy składać wnioski, bo takiej 

możliwości prawnej nie było. W dzisiejszym sprawozdaniu zostały przytoczone 

wszystkie szczegóły w tej sprawie. 

5. PSZOK przy ul. Wł. Broniewskiego funkcjonuje od lipca 2013 roku. 

Radnej I. Placie:  

1. Pytanie, czy w bieżącym roku zostaną wywieszone tablice informacyjne z rozkładem 

jazdy autobusów? - raczej tak, a zwłaszcza na tych nowoutworzonych. Wniosek w tej 

sprawie został skierowany do przewoźników. 

 

Radnej V.Majak:  

1. Pytanie, jakie prace poczyniono dla adaptacji mieszkania przy ul. Ściegiennego 6, 

w którym w czerwcu ubiegłego roku był pożar? - najemca przekazał mieszkanie dopiero 

w listopadzie i zostało ono przeznaczone do remontu. 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

1. Pytanie, czy planowane są zmiany w Spółce Mieszkaniowej, aby poprawić relacje 

z petentami i wspólnotami? - tak planowane są różne działania w tym zakresie, np. od 

marca uruchomiona zostanie strona internetowa spółki, na której będą informacje o jej 

działalności, bieżących pracach, czy telefonach kontaktowych.  Zmiany organizacyjne 

i kadrowe poprawiające te relacje będą wprowadzane stopniowo przez najbliższe 

miesiące.  
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2. Pytanie, kiedy RM otrzyma do wglądu plan rzeczowy remontów? – w pierwszym 

tygodniu marca.  

3. Pytanie, kiedy podjęte zostaną działania na rzecz poprawy gospodarki wodno-ściekowej 

w mieście? - gospodarka wodno-ściekowa generalnie ma się dobrze. Tam gdzie trzeba 

wymieniać przestarzałą instalację to sukcesywnie jest i będzie to czynione. Do 

skanalizowania pozostały 3 ulice i jest to w trakcie realizacji. 

4. Pytanie, na co zostaną przeznaczone oszczędności z zimowego utrzymania dróg? – na 

drogi i chodniki. 

 

Radnemu A. Jasińskiemu:  

1. Pytanie, czy są jakieś nowe ustalenia w sprawie udostępnienia dla pieszych mostu 

łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II? - przeprowadzono odpowiednie 

podziały geodezyjne i jest wyznaczona droga miejska od strony ul. Papieża Jana Pawła 

II. Zlecono również ekspertyzę mostu, która potwierdziła, że nie ma żadnego 

zagrożenia, ale należy przeprowadzić niezbędne prace remontowe. Rozpoczęto 

przygotowania do zlecenia bieżącego remontu powiadamiając jednocześnie 

zainteresowane strony, w tym TBS. Spółka ta jednak przekazała nam informację, że też 

gromadzą dokumenty w/s własności mostu i po ich skompletowaniu przekażą je do 

PINB. Miasto również przekaże do PINB swoje stanowisko i poprosi o rozstrzygnięcie 

sporu. Czekając na odpowiedź przygotowane zostało wystąpienie do Sądu, ponieważ 

spodziewamy się, że sprawa tak się zakończy. 

 

Radnemu J. Maciasiowi: 

1. Pytanie, czy Aleja Wojska Polskiego będzie remontowana w bieżącym roku? – 

z posiadanych informacji wynika, że nie, gdyż powiat nie uzyskał środków 

finansowych, o które się ubiegał.  

2. Pytanie, czy aktualna jest obietnica składana przez Burmistrza, że po zakończeniu 

remontu ul. T. Kościuszki będzie remontowana ul. M. Skłodowskiej-Curie? - Nie było 

takiej obietnicy, a jedynie stwierdzenie, że należałoby poczynić starania o remont tej 

ulicy, gdyż w szybkim tempie ulega ona degradacji. Nie zabezpieczono również 

środków na ten cel w tegorocznym budżecie, nie mniej jednak czynione są starania, 

aby wyremontować tą ulicę.  

 

Przewodniczący RM ogłosił 10 min. przerwy. 

 

 

Ad. 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady Miasta między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM J. Basta – zał. Nr 4 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych 

przez Gminę Miejską Kamienna Góra oraz oddziałów przedszkolnych przy publicznych 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Placówek 

Oświatowych W. Woźniak. 
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVI/98/16 w sprawie ustalenia sieci publicznych 

przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra oraz oddziałów 

przedszkolnych przy publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miejską Kamienna Góra– zał. Nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz innych publicznych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra, 

a także przyznania tym kryteriom ustalonej liczby punktów oraz określenia rodzajów 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów 
 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Placówek 

Oświatowych W. Woźniak. 
 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVI/99/16 w sprawie ustalenia kryteriów 

obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych 

oraz innych publicznych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę 

Miejską Kamienna Góra, a także przyznania tym kryteriom ustalonej liczby punktów oraz 

określenia rodzajów dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów – 

zał. Nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 

2016 rok 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Spraw Społecznych 

A. Jaracz. 
 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 20 głosach 

„za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XVI/100/16 w sprawie 

zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2016 rok – zał. Nr 7 do protokołu. 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Gminy Miejskiej Kamienna Góra 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM. 

 

Radny W. Sobiechowski poprosił o odczytanie wniosków komisji do projektu uchwały, co też 

Przewodniczący RM uczynił (wniosek KBSiR oraz KGKiM stanowią zał. Nr 8 i 9 do 

protokołu). 

 

Radny J. Bruździak zapytał, czy zmiana, którą proponują dwie komisje, czyli wprowadzanie 

zmian do projektu bez zgody jego autora jest zgodna z prawem? Zdaniem radnego autor 

projektu uchwały zostaje w tym momencie ubezwłasnowolniony, gdyż przedstawia projekt 

o danej treści, a radni, bez jego zgody, mogą całkowicie zmienić zapisy w akcie. Prawem 

projektodawcy powinna być mimo wszystko możliwość pozostania przy swojej propozycji 

danych zapisów, a RM może po prostu taki projekt uchwały odrzucić w głosowaniu. Wówczas 

nic nie stoi na przeszkodzie, aby na kolejnej Sesji przedłożyć projekt uchwały o treści, 

która jest zgodna z decyzją większości radnych i poddać go pod głosowanie. 

 

Mecenas powiedział, że podtrzymuje swoje zdanie wyrażane podczas spotkań Komisji RM, 

tzn. że nie można bez zgody projektodawcy wprowadzać zmian w projekcie jego autorstwa, bo 

to narusza prawo do inicjatywy uchwałodawczej. Wprowadzając zmiany w tym trybie można 

całkowicie zmienić sens przedstawionego aktu. Dzisiejsza propozycja dwóch komisji powinna 

być z kolei przegłosowana, a nadzór prawny Wojewody Dolnośląskiego rozstrzygnie 

o poprawności wprowadzonego zapisu. 

 

Radny J. Bruździak podkreślił, że w 99% projektodawcą jest Burmistrz Miasta, ale należy 

wziąć pod uwagę, że komisja, czy grupa radnych również może nim być. Pochopne 

wprowadzanie zmian może obrócić się na niekorzyść i lepiej w takiej sytuacji uchwałę 

odrzucić, a następnie podczas komisji przedyskutować jej nową wersję. 

 

Radna R. Komorowska wyraziła zdanie, że ustawa o samorządzie gminnym daje dużą 

autonomię dla radnych i taki zapis w jej myśl jest możliwy. Dodała, że dla przykładu projekt 

BM przewiduje 70 punktów sprzedaży napojów alkoholowych, a zdaniem radnych powinno 

być ich tylko 50, więc powinni oni mieć możliwość takiej zmiany, a nie odrzucać projekt 

uchwały w całości i tym samym doprowadzić do tego, że będzie ich 0. Zdaniem radnej, 

pozwalając na zapisy, że zmiany mogą być wprowadzane tylko za zgodą projektodawcy, 

ubezwłasnowolnia się radnych. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że każdy radny, wraz ze swoją komisją, jest w stanie 

przygotować projekt uchwały o żądanej treści i poddać go procedurze uchwałodawczej. Jego 

zdaniem wnioski dwóch komisji powinny zostać odrzucone. 

 

Radny J. Bruździak podkreślił, że radny nie jest ubezwłasnowolniony, tylko musi podjąć 

pewne kroki jako projektodawca. Dzięki temu zyskuje się też czas na szczegółowe konsultacje, 

a niejednokrotnie była sytuacja, że zmiany wprowadzone w ostatniej chwili były unieważniane. 

Nie powinna mieć miejsca sytuacja, gdzie wnioskodawcy wypaczają sens, który miał na myśli 

projektodawca. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że na komisjach większość radnych opowiedziała się za 

treścią, którą proponują dwie komisje, a teraz nagle jest zmiana stanowiska. Dodał, że czasami 

na tej samej Sesji można wprowadzić bardzo proste zmiany, które nie zmienią sensu uchwały, 
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jak np. ilość punktów sprzedających napoje alkoholowe. Ograniczając swoje prawa 

pozbawiamy się możliwości szybkiej i konsekwentnej reakcji. 

 

Radny J. Bruździak nie zgodził się z powyższym i powiedział, że podejmując bez 

szczegółowej analizy decyzję np. o zmniejszeniu ilości punktów alkoholowych można 

doprowadzić do likwidacji paru sklepów i takie właśnie decyzje nie powinny być podejmowane 

pochopnie. Dodał, że radni zawsze mogą reagować szybko i właśnie odrzucić w głosowaniu 

uchwałę, która może być szkodliwa w skutkach. W przypadku uchwał podejmowanych na parę 

lat, przesunięcie terminu podjęcia o jeden miesiąc nie powinno też robić większej różnicy. 

Dodał, że wiele lat jest już radnym i bardzo rzadko zdarzało się, aby projektodawca nie wyraził 

zgody na proponowane zmiany w akcie i są one wnoszone autopoprawkami, które otrzymują 

radni. 

 

Radny W. Sobiechowski wyraził zdanie, że radny faktycznie nie powinien sam wnioskować 

o zmianę uchwały, ale jeśli propozycja zmiany jest przedyskutowana w szerszym gronie na 

komisji i ta wypracuje wniosek o zmianę, to należy taką propozycję poddać pod głosowanie. 

 

Radny J. Chodasewicz ponownie zwrócił się o opinię w tej kwestii do Mecenasa, czy zgodnie 

z ustawą o samorządzie gminnym zgoda projektodawcy na zmiany w jego projekcie uchwały 

jest wymagana? 

 

Mecenas odpowiedział, że art. 31 ustawy o samorządzie gminnym wskazuje potencjalnych 

projektodawców i ingerencja w konkretny projekt bez zgody jego autora byłaby naruszeniem 

praw dla projektodawcy wynikających właśnie z tego artykułu. Dodał, że nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby podmioty wymienione w katalogu projektodawców opracowały swój projekt 

i złożyły go do procedowania. 

 

Radny J. Bruździak zadał pytanie, kto zatem będzie autorem projektu uchwały, jeśli 

wprowadzone zostaną do niego poprawki bez zgody. 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek KBSiR oraz KGKiM, czyli propozycję 

zmiany zapisu § 24 ust. 2, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 4 głosach „za”, 

16 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” odrzuciła go. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie projekt uchwały, w wyniku którego RM Kamienna 

Góra przy 16 głosach „za”, 2 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę 

Nr XVI/101/16 w sprawie statutu Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

 

Sprawozdanie w powyższej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

radna I. Szczerbaty– zał. Nr 11 do protokołu. 

 

Radny W. Sobiechowski wyraził zdziwienie tym, że po wstawieniu nowych okien 

w Przedszkolu Publicznym Nr 2 zgłaszane były usterki, a tym bardziej bulwersujący jest fakt, 

że naprawy nie zrobiono w ramach istniejącej gwarancji. Zdaniem radnego w przyszłości 

wykonawca powinien być pociągany do odpowiedzialności. 
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Ad. 13. Sprawy różne 

 

Radny R. Ostrowski wyraził zdziwienie tym, że Poczta Polska nie chce postawić skrzynki 

pocztowej przy ul. J. Słowackiego 28, czyli w miejscu, gdzie ona dotychczas była. Odczytał 

ponadto odpowiedź Poczty w tej sprawie. 

Radny poruszył ponadto problem braku w mieście lekarza urologa, który przyjmowałby 

pacjentów w ramach NZF i poprosił BM o poruszenie tego tematu w rozmowach z szefostwem 

przychodni w Kamiennej Górze. 

 

Wiceprzewodniczący RM odniósł się do incydentu jaki miał miejsce 15.02.2016 r. na Sali 

Witrażowej Ratusza, podczas którego na nieformalnym spotkaniu Komisji Rady Miasta 

próbowali być obecni dziennikarze lokalnego wydawnictwa i zapytał, czy w takich spotkaniach 

media mogą uczestniczyć? 

 

Mecenas wyjaśnił, że działalność organów gminy jest jawna, z tym, że zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym ta jawność obejmuje Sesje i posiedzenia Komisji RM. Z kolei wszelkie 

posiedzenia, które nie mają cech posiedzeń RM, czy Komisji, a zatem spotkania nieformalne 

nie korzystają z przymiotu jawności, chyba że obecni na nich wyraża taką wolę. Mecenas 

odniósł się do zasad panujących w Sejmie i wyjaśnił, że posiedzenia Sejmu i komisji są jawne, 

ale posiedzenia klubów poselskich już nie. 

 

Przewodniczący RM odniósł się również do wydarzeń z 15.02.2016 r. oraz artykułu, 

który pojawił się w tym temacie w Regionalnym Tygodniku Informacyjnym. Powiedział, 

że artykuł ten naruszył Jego dobra osobiste i przedstawił Go jako osobę nie zasługującą na 

szacunek. Przypisane do Przewodniczącego stwierdzenie „że spotkanie jest tzw. brudną Sesją” 

nigdy nie zostało przez Niego wypowiedziane i jest wymysłem dziennikarek tygodnika. 

Nieprawdą jest również, że Pani Emilia Krzemińska weszła na salę obrad i się przywitała 

z obecnymi – zajęła jedynie miejsce z tyłu Sali Witrażowej, nie wyjaśniając przyczyny swojej 

obecności, co doprowadziło do zamknięcia nieformalnego spotkania radnych. Przewodniczący 

RM podkreślił, że spotkanie to nie miało charakteru formalnego i nie było protokołowane, 

a było jedynie swobodną wymianą poglądów. Jego zdaniem komentarz Pani redaktor jest 

świadectwem na nieznajomość przepisów o samorządzie gminnym, a jedyna dobra postawa 

radnego jawi Jej się jako osoby zawsze głosującej „przeciw”. 

Następnie Przewodniczący RM odczytał pismo, które skierował do Niego radny 

J. Chodasewicz – zał. Nr 12 do protokołu, a także pismo, które Przewodniczący RM skierował 

do autora listu w sprawie radnego J. Chodasewicza – zał. Nr 13 do protokołu. Dodał, że nie 

pozwoli się zastraszać i nie przyczyni się do tego, aby w Kamiennej Górze rządziły osoby, 

które mają znikomą wiedzę o funkcjonowaniu samorządu. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że skoro Przewodniczący RM posunął się do 

upublicznienia tej sprawy to będzie dochodził swoich praw na drodze przewidzianej przepisami 

prawa. 

Dodał, że z Jego wiedzy wynika, że 15.02.2016 r. odbyło się połączone posiedzenie wszystkich 

Komisji RM i dlatego przybyły na nie dziennikarki tygodnika (radny był chory). 

Następnie radny zamierzał przedstawić przygotowaną prezentację, na co część radnych 

zareagowała oburzeniem. 

 

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą, aby w przyszłości radny J. Chodasewicz zgłaszał 

wcześniej tematy swoich wystąpień w Biurze RM i punkt o takiej treści zostanie wpisany do 

porządku Sesji. 
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Radny J. Chodasewicz zapytał, od kiedy Przewodniczący RM jest upoważniony do 

cenzurowania wypowiedzi innych radnych? 

 

Radny B. Wągrowski powiedział, że radny J. Chodasewicz powinien swoją prezentację 

przedstawić Stałym Komisjom RM na ich posiedzeniach, dzięki czemu będą one mogły odnieść 

się do informacji w niej zawartych. Jego zdaniem radny robi show na Sesji, a do tego celu 

powinien prywatnie wykupić czas w telewizji kablowej. Dodał, że radny w swoich 

wystąpieniach podaje nieprawdziwe informacje i okłamuje społeczeństwo. 

 

Radny W. Sobiechowski podkreślił, że każdy radny ma prawo się wypowiedzieć w sprawie 

jaką uważa za słuszną. 

 

Radna R. Komorowska zaapelowała o zaprzestanie kłótni i umożliwienie wypowiedzi 

każdemu radnemu. 

 

Radny A. Jasiński wyraził zdanie, że powinien został ustalony limit czasowy wystąpień 

radnych, np. 3-minutowy, bo w innym przypadku to radni siebie nawzajem będą mogli raczyć 

godzinnymi wystąpieniami. 

 

Radna D. Kurnyta, w imieniu mieszkańców, podziękowała za naprawę chodnika na 

ul. Papieża Jana Pawła II (z boku budynku przy ul. Bohaterów Getta 2). Przeczytała również 

pismo od mieszkańców ul. Szpitalnej 4, w którym proszą o remont drogi dojazdowej do szpitala 

(od EC). Następnie poinformowała, że gęstość sieci punktów sprzedaży – dostępność fizyczną 

– regulują przepisy ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

m.in. poprzez wprowadzanie zakazu sprzedaży alkoholu w wybranych miejscach (w szkołach). 

Również gmina może wprowadzić zakaz sprzedaży alkoholu w miejscach innych niż 

przewidziane ustawą. Radna poinformowała, że GKRPA, której sama jest członkiem, pracuje 

nad nowym projektem uchwały określającym m.in. strefę ochronną wokół takich miejsc jak 

szkoły. 

 

Radna Z. Kolat zaproponowała, aby niewykorzystane w 2015 r. środki z GPPiRPAiN 

przeznaczyć na organizację lodowiska podczas przyszłorocznej zimy. 

 

Radny T. Baćko podziękował za naprawę oświetlenia przy u. L. Waryńskiego. 

 

Radny J. Chodasewicz rozpoczął przedstawianie swojej prezentacji – zał. Nr 14 do protokołu- 

a Przewodniczący RM ograniczył czas jej trwania do 15 min. 

 

Salę obrad opuścili radni: R. Ostrowski, B. Wągrowski, J. Maciaś, D. Walus, D. Kurnyta, 

Przewodniczący RM (prowadzenie Sesji objął Wiceprzewodniczący RM), M. Białecki, 

A. Jasiński i I. Plata (obecnych 12 radnych). 

 

Radny J. Bruździak zapytał dlaczego w prezentacji nie znalazły się wszystkie inwestycje 

zrobione w mieście? 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że te mniejsze inwestycje były wykazane w prezentacji na 

poprzedniej Sesji, którą przedstawiała Skarbnik Miasta oraz Sekretarz Miasta, a ponadto 

zdaniem radnego znajduje się to w zakresie zwykłego zarządu. 
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Przewodniczący RM podkreślił, że po raz ostatni radny J. Chodasewicz miał przyzwolenie na 

przedstawienie prezentacji w ramach spraw różnych bez wcześniejszego zgłoszenia w Biurze 

RM tematu wystąpienia. W przyszłości będzie praktykowany taki zwyczaj, że należy zgłosić 

temat wystąpienia przed zwoływaniem Sesji i zostanie on ujęty w porządku obrad jako 

oddzielny punkt. 

 

Radny J. Chodasewicz poprosił o wskazanie podstawy prawnej do wcześniejszych zgłoszeń 

wystąpień. 

 

BM stwierdził, że w przedstawionej prezentacji jest bardzo dużo nieprawdy i zastanowi się, 

czy nie wyciągnąć z tego konsekwencji prawnych. Dodał, że radny J. Chodasewicz 

konsekwentnie nie słucha co się do Niego mówi, bo już wielokrotnie była mowa o tym, 

że wykorzystane zostało rozdanie unijnych środków na inwestycja w latach 2007-2014 i od 

roku 2013 jest koncentracja na spłacie zobowiązań i inwestycje są wykonywane jedynie 

w ramach środków własnych. Zmniejszenie zadłużenia jest podstawą do zaciągnięcia nowych 

kredytów, które będą potrzebne na inwestycje w ramach kolejnego rozdania unijnego. Zdjęcia 

w prezentacji radnego pokazują rzeczy do zrobienia i BM się z tym zgadza, stawiając to jako 

cel do realizacji, a nie jako cel do krytyki. Większość  budynków, które wskazał J. Chodasewicz, 

należy do wspólnot mieszkaniowych, a jeden jest nawet prywatny i w najbliższym czasie to 

wspólnoty będą podejmowały decyzje o remontach, również z wykorzystaniem środków 

unijnych. Gotowe są już wnioski na remont kamienic przy Al. Wojska Polskiego 12 i 16 

i zostaną one złożone jako jedne z pierwszych – o tym również była już mowa. Dodał, że to nie 

Sp. Mieszkaniowa robi remonty, a na jej zlecenie firmy (często z miasta i powiatu) i jeśli po 

niedługim czasie od remontu pojawiają się wady, to nie można mieć pretensji do władz miasta, 

czy spółki. BM podkreślił, że nie wyda z pieniędzy miejskich ani jednej złotówki na remont 

Zamku, gdyż w Kamiennej Górze są pilniejsze potrzeby. Obiekt i teren został oddany do 

Fundacji, ale dzisiaj to oni mają problem z pozyskaniem sponsora strategicznego oraz środków 

unijnych. 

 

Skarbnik Miasta podkreśliła, że wielokrotnie była mowa o tym, dlaczego miasto w ostatnich 

trzech latach się nie zadłuża, a spłaca zobowiązania i dodała, że jest to efekt rozdań unijnych 

w ściśle określonych latach. To nie wymysł BM, że w latach 2007-2012 kredyty były zaciągane 

i  inwestycje robione, a od 2013 r. nie – my wykorzystujemy szanse jakie są dawane miastu 

i skoro w tych latach była możliwość pozyskania środków zewnętrznych, to my to czyniliśmy, 

a teraz przygotowujemy się do drugiej takiej szansy, która rozpoczyna się w roku bieżącym 

i ma potrwać do roku 2020. W chwili obecnej przygotowujemy dokumentacje na określone 

zadania, opracowujemy wnioski i zaczynamy je składać, a kredyty będziemy zaciągać 

w momencie przyznania dofinansowania, czyli wtedy kiedy będą potrzebne środki na 

zabezpieczenie wkładu własnego (od 2017 r.). Skarbnik Miasta dodała, że BM nie decyduje 

o tym, czy inwestycja w danej wspólnocie będzie robiona – do tego konieczna jest uchwała 

wspólnoty i zabezpieczenie przez nią środków finansowych. Jeśli właściciele taką decyzję 

podejmą, to miasto (jeśli ma udziały we wspólnocie) musi zabezpieczyć przynależny wkład. 

Na remont budynków w centrum, gdzie miasto posiada 100% udziałów, gotowe są już wnioski 

na pozyskanie środków zewnętrznych i czekamy na możliwość ich złożenia. Skarbnik Miasta 

odniosła się do poruszonej w prezentacji kwestii drzew nad Zalewem i powiedziała, 

że Starostwo Powiatowe prowadziło w tej sprawie postępowanie, które zostało zakończone 

i nadużyciem sa twierdzenia, że tam coś jest, skoro zespoły kontrolne niczego nie wykazały, 

a postępowania zostały umorzone. Zdaniem Skarbnik przedstawiona na grudniowej Sesji 

prezentacja przedstawiała szerszy zakres działań BM i RM, a nie tylko gospodarkę 

mieszkaniową, a zatem wniosek z tego taki, że radny J. Chodasewicz tylko do tego ma 
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zastrzeżenia. Należy również pokreślić, że substancja mieszkaniowa w Kamiennej Górze jest 

w przeważającej mierze substancją powojenną i od czasu budowy w większości nie była 

remontowana. Nie można zatem zrzucać odpowiedzialności za jej stan na BM. 

 

Na salę obrad powrócili radni: M. Białecki, B. Wągrowski, A. Jasiński (obecnych 15 radnych). 

 

Radny W. Sobiechowski wyraził zadowolenie z przestawianych radnym prezentacji, 

ale podkreślił, że w małych wspólnotach (do siedmiu właścicieli) musi być jednomyślna zgoda 

na przeprowadzenie jakiejś inwestycji. Przyznał również słuszność słowom Skarbnik Miasta 

i powiedział, że obecny stan budynków jest efektem zaniedbań dziesiątek lat. W latach ’90 

ówcześni radni wnioskowali o inwentaryzację zasobów komunalnych i sprawa ta cały czas się 

ciągnie. Dodatkowo, na barki samorządu została przekazana oświata, która wymaga 

ogromnych nakładów finansowych, a gdyby roczne wydatki na ten cel zsumować z wydatkami 

na opiekę socjalną, to wychodzi ponad 2,5 mln zł rocznie. Zdaniem radnego większy nacisk 

powinien być kładziony na odbiór techniczny remontów oraz egzekwowanie wykonywania 

napraw w ramach gwarancji. 

 

Radny J. Bruździak zapytał, dlaczego wszystkie wystąpienia radnego J. Chodasewicza 

charakteryzuje uszczypliwość oraz personalne wycieczki? Wyraził również zdanie, że powinny 

zostać wspólnie wypracowane reguły zabierania głosu w „sprawach różnych” i zastanowić się, 

czy słusznym jest robienie z radnych widzów dla swoich przemyśleń, a do tego 

wykorzystywanie czasu antenowego. Zadaniem Przewodniczącego jest organizacja pracy RM 

i radny J. Chodasewicz powinien przyjąć czynionej przez Niego uwagi, a nie odbierać to jako 

zamach na swoją osobę. Zdaniem radnego J. Chodasewicz za każdym razem buduje napięcie 

podczas obrad i zarządza konfliktem, w związku z czym musi mieć świadomość tego, 

że pozostali radni będą stawiali temu kontrę. Radny J. Chodasewicz nie powinien również 

żądać dla siebie zbyt wiele czasu, ponieważ na Sali jest 20 innych radnych na takich samych 

prawach jak on. Z kolei na częste apele o podanie podstawy prawnej dla takich czy innych 

ograniczeń należałoby chyba odpowiedzieć, że jest nią zdrowy rozsądek. 

 

Przewodniczący RM ponownie powiedział, że zgłoszenie tematu wystąpienia na dwa tygodnie 

przed planowanym terminem Sesji usprawni pracę RM i nikt nie będzie miał pretensji i uwag 

do takich wystąpień.  

 

Radna C. Róg stwierdziła, że były kwestie, w których zgadzała się z radnym 

J. Chodasewiczem, ale takimi wystąpieniami jak dzisiejsze doprowadza On do irytacji 

w stosunku do swojej osoby. Nie można w swoich wystąpieniach wskazywać, kto i kiedy 

zasiadał w radzie i czy podejmował wówczas dobre decyzje – to oceniają wyborcy, a nie drugi 

radny. Zdaniem radnej J. Chodaswicz, pisząc w swoim tygodniku o projekcie uchwały 

w sprawie diet, wzbudził w społeczeństwie kolejną falę nienawiści do radnych i są Oni 

„opluwani” w komentarzach. Każdy jednak ze startujących w wyborach wiedział, że taka dieta 

się należy i z pewnością po wygranej by ja pobierał. Radna nie ma zamiaru mieć przez 

J. Chodasewicza wyrzutów sumienia z tego powodu i obecnie panuje zła tendencja do 

potępiania osób pracujących i pobierających jakieś wynagrodzenie za to. Każdy radny sam 

decyduje na co dietę przeznacza i inni nie mają prawa tego komentować i oceniać. Skoro radny 

J. Chodasewicz jest taki wspaniały, to teraz, kiedy został radnym, to wszystko w mieście będzie 

zrobione i naprawione, a radni wręcz powinni „dać na mszę” w tej intencji. Radna podkreśliła, 

że taki konflikt do niczego nie prowadzi i jedynie wspólne działanie może przynieść efekty. 
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Radny J. Chodasewicz odniósł się do powyższych wypowiedzi i powiedział, że nie trzeba 

dawać ofiary na mszę, żeby w mieście było lepiej. Nie trzeba tego robić kosztem oświaty, 

czy innych dziedzin, bo Jego zdaniem na gospodarkę mieszkaniową idą bardzo duże środki 

finansowe, ale są źle wykorzystywane, a to zadaniem radnych jest przypilnowanie, aby środki 

publiczne były wykorzystywane lepiej. Radny przyznał rację, że miasto składa się z wielu 

elementów, ale wg Niego w chwili obecnej najgorzej zaniedbana jest sfera mieszkaniowa 

oraz teren Zalewu. Powrócił również do tematu Zamku i powiedział, że pięć lat temu 

przekazano Fundacji teren i do tej pory nie wiadomo, czy cokolwiek w tym temacie się dzieje. 

Dodał, że to, że zaniedbania wynikają z wielu lat, nie zwalnia K. Świątka z odpowiedzialności 

za taki stan rzeczy, gdyż jest najdłużej urzędującym burmistrzem w mieście. Radni z kolei nie 

powinni występować o drobne remonty i naprawy, a podejść do problemów miasta 

kompleksowo. 

 

Radny B. Wągrowski stwierdził, że jest z radnym J. Chodasewiczem w KBSiR od ponad roku 

i nie przypomina sobie, aby zgłaszał On jakieś wnioski i wskazał sposób oraz źródło ich 

realizacji. Dodał, że J. Chodasewicz raczy radnych i mieszkańców przed kamerami takimi 

wywodami, a na komisji, gdzie jest miejsce na pomysły, radny nie robi nic. 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że radny B. Wągrowski jest głównym oponentem na 

KBSiR i zazwyczaj urywa bądź żąda końca dyskusji, a tak się pracować nie da. 

 

Radny J. Bruździak podkreślił, że nie ma zgody na to, aby radny J. Chodasewicz publicznie 

oznajmiał, że nic w mieście się nie dzieje i radni nic do tej pory nie zrobili. Jako członek KSS 

stwierdził, że komisje to czas intensywnej pracy i jednym z efektów pracy właśnie komisji 

społecznej jest przystąpienie do rewitalizacji budynku Centrum Kultury. Radni nie muszą zatem 

zaczynać pracy – Oni robią to cały czas i radny J. Chodasewicz nie ma prawa tego podważać.  

 

Radny J. Jarosz powtórzył swoją prośbę z jednej z poprzednich Sesji, tzn. radny 

J. Chodasewicz powinien wskazać konkretnie co uczynił przez ostatni rok, będąc radnym. 

Będzie to zarówno odpowiedź dla radnego B. Wągrowskiego, który twierdzi, że radny 

J. Chodasewicz nic nie robi, jak i dla J. Jarosza, który wraz z innymi radnymi został obrażony 

podczas poprzednich Sesji słysząc, że to oni nie robią nic. 

 

Radny A. Jasiński powiedział, że obecnie radny prowadzi dialog z radnym, każdy próbuje 

sprostować wypowiedź każdego i robi się totalne zamieszanie, z którego nic nie wynika. Jest 

to niepotrzebna strata czasu oraz energii radnych. 

 

Sekretarz Miasta A. Wileński uzupełnił wypowiedź Skarbnik Miasta i podkreślił, że radny 

J. Chodasewicz doskonale wie ile lat trwała batalia o obiekt po byłym Wodniku z uwagi na to, 

że teren był nasz, a obiekt spółki prywatnej. Dziwi zatem fakt, że w swojej prezentacji radny 

wskazuje to miejsce jako krytykę rządów BM, ponieważ dopiero po wygranej sprawie sądowej 

można było rozpocząć procedurę dzierżawy tego miejsca. Do paru przetargów nie zgłosiła się 

żadna firma i dlatego miasto zaproponowało nowe warunki, tj. zaproponowano zwolnienie 

z czynszu na parę lat, a po zakończeniu okresu umowy postawiony obiekt przejdzie na własność 

Gminy Miejskiej. Na takie warunki przystała jedna z kamiennogórskich firm i obiekt zostanie 

uruchomiony w II kwartale tego roku.  

 

Radna R. Komorowska zaproponowała, aby zamknąć dyskusję w tym temacie. 
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Radna Z. Kolat zapytała, czy obiekt, który będzie uruchomiony na Zalewie, po 30 lat nie 

przejdzie na własność osoby, która tym teraz zarządza zgodnie z prawem o zasiedzeniu? 

 

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że umowa zawarta jest na 10 lat i jest w niej zapis, że po tym czasie 

obiekt przechodzi na własność Gminy Miejskiej. 

 

Radny W. Sobiechowski podkreślił, że mówiąc o sumach jakie idą na oświatę, czy opiekę 

socjalną nie miał na myśli zabierania środków z tych dziedzin, ponieważ są to obligatoryjne 

zadania własne gminy. Nie powiedział, również, że środki na gospodarkę mieszkaniową sa źle 

wydawane, bo to by była obraza wszystkich osób pracujących w Sp. Mieszkaniowej. 

 

Skarbnik Miasta nawiązała do wypowiedzi Sekretarza Miasta i powiedziała, że forma 

dzierżawy obiektu na Zalewie nie jest żadną nowością, bo tak samo miasto postępuje 

w przypadku lokali użytkowych, tzn. jeśli lokal jest własnością gminy, a ktoś go wynajmuje 

i ponosi nakłady finansowe, to w momencie jego zdania, miasto w formie gotówkowej wypłaca 

zwrot nakładów lub zwalnia z opłat czynszu w trakcie najmu, a później lokal przechodzi na 

własność gminy i zawsze reguluje to umowa. 

 

Radny M. Białecki zapytał radnego J. Chodasewicza dlaczego nie poruszał publicznie tematu 

obniżki diet, kiedy taki projekt wpłynął do Biura RM i wyraził zdanie, że radny jest pewnie 

dzisiaj zawiedziony, że diety nie zostały podniesione. 

 

 

Ad. 14. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XVI Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 25 lutego 2016 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

 /-/ Henryk Różański  

 

 

 

 

  

 

 

 


